
RG.0002.10.2023 

PROTOKÓŁ NR LIII/2023 

z LIII sesji Rady Gminy Narewka 

w dniu 22 grudnia 2023 r. 

(początek sesji - godz. 10.00, koniec – godz.13.10) 

Miejsce obrad: sala konferencyjna Urzędu Gminy Narewka. 

Prowadzenie obrad: Przewodniczący Rady Gminy A. Romańczuk. 

Liczba radnych uczestniczących w sesji: 12. Lista obecności radnych uczestniczących  

w sesji (nieobecny A. Charkiewicz, P. Nieścieruk, K. Szwarc) w załączeniu do protokołu. 

(Załącznik nr 1). 

Obrady LIII sesji Rady Gminy Narewka otworzył Przewodniczący Rady – p. A. 

Romańczuk, który powitał wszystkich uczestniczących w sesji. Następnie poinformował 

obecnych, że obrady są transmitowane i nagrywane, a nagranie dostępne jest na stronie 

Biuletynu Informacji Publicznej gminy Narewka. 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że sesja zwołana została na wniosek wójta i na 

podstawie listy obecności stwierdził, że w obradach udział bierze 10 radnych, co stanowi ilość, 

przy której Rada Gminy może obradować i podejmować prawomocne uchwały. Następnie 

Radni potwierdzili obecność w systemie do głosowania. (Załącznik Nr 1a). Przewodniczący 

obrad przedstawił porządek obrad, do którego zaproponowano wykreślenie podpunktu 8) w 

punkcie 7) o treści: „rozpatrzenia skargi” i jednoczesne wprowadzenie punktu o treści: „zmiany 

uchwały nr XXXVI/240/2022 z dnia 28 lutego 2022 r. w sprawie ustalenia w zakresie zadań własnych 

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach 

chronionych”. Na zapytanie radnej W. Bondaruk o wykreślenie podpunktu dot. rozpatrzenia 

skargi Wójt Gminy wyjaśnił, że brak jest dostatecznego uzasadnienia rozpatrywanej skargi. 

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek w sprawie wykreślenia punktu 7.8. 

(10 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujący się”), oraz wstawienie w tym 

miejscu podpunktu 8. o treści: „zmiany uchwały Nr XXXVI/240/2022 z dnia 28 lutego 2022 r. 

w sprawie ustalenia w zakresie zadań własnych szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności 

za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych” (10 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujący się”). W tym miejscu na sesję przybyli radni w osobach: 

J. Ciełuszecki, I. Maksymiuk. W oparciu o wyniki głosowania w sprawie zatwierdzenia 



porządku obrad  (12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujący się”) porządek 

obrad przedstawia się następująco:  

1. Otwarcie obrad LIII sesji Rady Gminy Narewka. 

2. Przedstawienie porządku dziennego i ewentualna jego zmiana.  

3. Podziękowanie radnym II kadencji Młodzieżowej Rady Gminy Narewka; 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między LI, a LIII sesją Rady Gminy. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady dotycząca zgłaszanych między sesjami interpelacji  

i zapytań. 

6. Sprawozdania Przewodniczących Komisji z prac komisji w okresie międzysesyjnym. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1. zmian w budżecie Gminy Narewka na rok 2023;  

2. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka na lata 2023-2030; 

3. uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka na lata 2024-2030 wraz z 

prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2024 - 2034; 

4. uchwalenia budżetu Gminy Narewka na rok 2024; 

5. zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Gminy Narewka; 

6. uchwalenia ramowego planu pracy Rady Gminy Narewka na 2024 rok; 

7. rozpatrzenia wniosku; 

8. zmiany uchwały nr XXXVI/240/2022 z dnia 28 lutego 2022 r. w sprawie ustalenia w 

zakresie zadań własnych szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w 

ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych; 

9. zamiaru likwidacji Punktu Przedszkolnego – Klubu Przedszkolaka w Narewce; 

10. przyjęcia Ponadlokalnej Strategii Rozwoju Ponadlokalnego Gmin Powiatu Hajnowskiego 

i Powiatu Hajnowskiego na lata 2022-2030; 

11. w sprawie ustanowienia programu osłonowego w zakresie dożywiania na terenie gminy 

Narewka w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na 

lata 2024-2028; 

12. w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku 

lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w 

domu” na lata 2024-2028; 

13. w sprawie określenia zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028; 

14. w sprawie uchwalenia programu osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2024. 

8. Wolne wnioski. 

9. Zamknięcie obrad LIII sesji Rady Gminy Narewka. 

 

Do punktu 3 – go. Podziękowanie radnym II kadencji Młodzieżowej Rady Gminy Narewka; 

(Minuta 00:12:00 - 00:25:21) 

 

W tym miejscu nastąpiły podziękowania radnym Młodzieżowej Rady II kadencji, w 

których głos zabrali: Wójt Gminy J. Gołubowski, L. Niedźwiedź – opiekun MRG z ramienia 

Szkoły Podstawowej w Narewce, B. Niewiadomska – Golonko – opiekun MRG z ramienia 



Urzędu Gminy oraz W. Bondaruk – radna aktywnie uczestnicząca w pracach MRG w Narewce. 

Jednocześnie radna W. Bondaruk złożyła serdeczne podziękowania i gratulacje M. Niedźwiedź, 

który został radnym Młodzieżowej Rady Sejmiku Województwa Podlaskiego oraz M. 

Ławreszukowi – radnemu Młodzieżowej Rady Miasta Białystok, którzy byli radnymi MRG w 

Narewce I kadencji.  

  

W sesji wziął udział M. Janowski – Dyrektor ZDP w Hajnówce i jednocześnie radny 

sejmiku województwa podlaskiego (Minuta 00:25:22 – 00:29:10), który zabierając głos złożył 

życzenia świąteczne wszystkim zebranym i mieszkańcom gminy. Podziękował za podjęte 

uchwały w sprawie remontów dróg powiatu hajnowskiego.  Następnie odniósł się do inwestycji 

dotyczącej przebudowy drogi wojewódzkiej nr 687 i przetargu na jej realizację oraz środkach 

finansowych przewidzianych w budżecie województwa na remont tej drogi.  

 

Do punktu 4 - go. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między LI, a 

LIII sesją Rady Gminy. (Minuta 00:29:11 - 00:34:50) 

 

Wójt Gminy – J. Gołubowski przedstawił Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w 

okresie między LI, a LIII sesją Rady Gminy. (W załączeniu)  

 

Do punktu 5 - go. Informacja Przewodniczącego Rady dotycząca zgłaszanych między 

sesjami interpelacji i zapytań. (Minuta 00:34:51 – 00:35:01) 

 

 Przewodniczący obrad zabierając głos wyjaśnił, że nie wpłynęły interpelacje, ani 

zapytania w okresie międzysesyjnym.  

 

Do punktu 6 - go. Sprawozdania Przewodniczących Komisji z prac komisji w okresie 

międzysesyjnym.  (Minuta 00:35:02 – 00:46:40) 

 

Przewodniczący lub Zastępcy Przewodniczących Komisji w osobach A. Gieryng, S. 

Stepaniuk, I. Maksymiuk, S. Sadowski, przedstawili informację z prac komisji w okresie 

międzysesyjnym. Do przedstawionych sprawozdań uwag nie wniesiono.  

 

Do punktu 7 - go. Podjęcie uchwał w sprawie: (Minuta 00:46:41 – 1:31:26) 

 

1. zmian w budżecie Gminy Narewka na rok 2023;  

H. Nowik – zastępująca Skarbnika Gminy przedstawiła zmiany wprowadzone do 

budżetu gminy od ostatniej sesji. Omówiła szczegółowo projekt uchwały, wyjaśniając zmiany 



wprowadzone do budżetu gminy na 2023 rok. Wobec braku zapytań Przewodniczący obrad 

przedstawił projekt uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie. W wyniku 

przeprowadzonego głosowania tj. 12 głosami „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów 

„wstrzymujący się” Przewodniczący obrad stwierdził, że uchwała w sprawie zmian w budżecie 

gminy na 2023 rok została podjęta. (Uchwała wraz z Imiennym wykazem głosowania stanowi 

załącznik Nr 2). 

2.  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023 - 2030; 

H. Nowik – zastępująca Skarbnika Gminy przedstawiła zmiany wprowadzone do 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2030. Omówiła szczegółowo projekt uchwały 

i wyjaśniła, że projekt uchwały dostosowuje zmiany wprowadzone do budżetu 2023r. do 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2030. Wobec braku zapytań 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie. W 

wyniku przeprowadzonego głosowania 12 głosami „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów 

„wstrzymujący się” Przewodniczący obrad stwierdził, że uchwała w sprawie  zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2030 została podjęta. (Uchwała wraz z 

Imiennym wykazem głosowania stanowi załącznik Nr 3). 

3. uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka na lata 2024-2027 wraz z 

prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2024 - 2034; 

 

H. Nowik – zastępująca Skarbnika Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka na lata 2024-2027 wraz z 

prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2024 - 2034. Następnie omówiła projekt 

uchwały i wyjaśniła, że RIO Uchwałą Nr RIO.II-00311-31/2023 z dnia 17 listopada 2023 r. 

pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt niniejszej uchwały. Wobec braku zapytań 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie. W 

wyniku przeprowadzonego głosowania 9 głosami „za” i 3 głosami „przeciw” oraz 0 

„wstrzymujący się”  Przewodniczący obrad stwierdził, że uchwała w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka na lata 2024-2030 wraz z prognozą kwoty długu i 

spłat zobowiązań na lata 2024 – 2034 została podjęta. (Uchwała wraz z Imiennym wykazem 

głosowania stanowi załącznik Nr 4).  

4. uchwalenia budżetu Gminy Narewka na rok 2024; 

 



H. Nowik – zastępująca Skarbnika Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia  budżetu Gminy Narewka na rok 2024. Omówiła projekt uchwały i wyjaśniła, że 

RIO Uchwałą Nr RIO.II-00310-31/2023 z dnia 17 listopada 2023 r. pozytywnie zaopiniowała 

przedstawiony projekt niniejszej uchwały wraz z możliwością sfinansowania przedstawionego 

w tym projekcie deficytu budżetu Gminy. Następnie omówiła autopoprawki Wójta Gminy w 

sprawie wprowadzenia zmian do budżetu gminy na rok 2024. Radna W. Bondaruk zabierając 

głos odniosła się do budżetu na 2024 rok, podkreślając, że do obecnej chwili nie zaciągano 

kredytu, budżet na 2024 rok przewiduje zaciągnięcie kredytu w wysokości 1 500 000,- zł. 

Przeznacza się 40 działek do sprzedaży. Następnie odniosła się do słów Burmistrza Miasta 

Hajnówka, który na posiedzeniu powiedział: „Idą trudne czasy, to nie jest czas na zaciąganie 

kredytu”. Podkreśliła, że gmina kredyt zaciąga i opowiedziała się przeciw budżetowi na 2024 

rok. Wobec braku innych zapytań Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały, a 

następnie poddał go pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego głosowania 8 głosami „za”, 

3 głosami „przeciw” i 1 głosem „wstrzymujący się” Przewodniczący obrad stwierdził, że 

uchwała w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2024 rok została podjęta. (Uchwała wraz z 

Imiennym wykazem głosowania stanowi załącznik Nr 5). 

5. zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Gminy Narewka; 

Przewodniczący obrad A. Romańczuk przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Gminy Narewka, a następnie poddał go pod 

głosowanie. W wyniku przeprowadzonego głosowania 12 głosami „za” O „przeciw” i 0 

„wstrzymujący się” Przewodniczący obrad stwierdził, że uchwała w sprawie zatwierdzenia 

planów pracy komisji stałych Rady Gminy Narewka została podjęta. (Uchwała wraz z 

Imiennym wykazem głosowania stanowi załącznik Nr 6).  

6. uchwalenia ramowego planu pracy Rady Gminy Narewka na 2024 rok. 

Przewodniczący Rady A. Romańczuk przedstawił projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia ramowego planu pracy Rady Gminy Narewka na 2024 rok. Wobec braku dyskusji 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie. W 

wyniku przeprowadzonego głosowania 12 głosami „za” O „przeciw” i 0 „wstrzymujący się” 

Przewodniczący obrad stwierdził, że uchwała w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy 

Rady Gminy Narewka na 2024 rok została podjęta. (Uchwała wraz z Imiennym wykazem 

głosowania stanowi załącznik Nr 7).  



7. rozpatrzenia wniosku; 

Przewodniczący Komisji Skarg… Sadowski S. przedstawił wniosek, który wpłynął do 

Komisji, a następnie Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia wniosku, a następnie poddał go pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego 

głosowania 12 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujący się” 

Przewodniczący obrad stwierdził, że uchwała w sprawie rozpatrzenia wniosku została podjęta. 

(Uchwała wraz z Imiennym wykazem głosowania stanowi załącznik Nr 8). 

8. zmiany uchwały nr XXXVI/240/2022 z dnia 28 lutego 2022 r. w sprawie ustalenia w 

zakresie zadań własnych szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w 

ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych; 

 

Sekretarz Gminy – J. Chomczuk przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

nr XXXVI/240/2022 z dnia 28 lutego 2022 r. w sprawie ustalenia w zakresie zadań własnych 

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach 

chronionych. Wobec braku zapytań Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały, a 

następnie poddał go pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego głosowania 12 głosami 

„za” i 0 głosów „przeciw” oraz 0 „wstrzymujący się” Przewodniczący obrad stwierdził, że 

uchwała w sprawie ustalenia w zakresie zadań własnych szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności 

za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych została podjęta. (Uchwała wraz z 

Imiennym wykazem głosowania stanowi załącznik Nr 9).  

9. zamiaru likwidacji Punktu Przedszkolnego – Klubu Przedszkolaka w Narewce; 

 

Sekretarz Gminy – J. Chomczuk przedstawił projekt uchwały w sprawie zamiaru 

likwidacji Punktu Przedszkolnego – Klubu Przedszkolaka w Narewce. Wobec braku zapytań 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie. W 

wyniku przeprowadzonego głosowania 12 głosami „za” i 0 głosów „przeciw” oraz 0 

„wstrzymujący się”  Przewodniczący obrad stwierdził, że uchwała w sprawie zamiaru likwidacji 

Punktu Przedszkolnego – Klubu Przedszkolaka w Narewce została podjęta. (Uchwała wraz z 

Imiennym wykazem głosowania stanowi załącznik Nr 10).  

10. przyjęcia Ponadlokalnej Strategii Rozwoju Ponadlokalnego Gmin Powiatu 

Hajnowskiego i Powiatu Hajnowskiego na lata 2022-2030; 

 

Sekretarz Gminy – J. Chomczuk przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Ponadlokalnej Strategii Rozwoju Ponadlokalnego Gmin Powiatu Hajnowskiego i Powiatu 



Hajnowskiego na lata 2022-2030. Wobec braku zapytań Przewodniczący obrad przedstawił 

projekt uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego 

głosowania 11 głosami „za” i 0 głosów „przeciw” oraz 1 głosem „wstrzymujący się”  

Przewodniczący obrad stwierdził, że uchwała w sprawie przyjęcia Ponadlokalnej Strategii 

Rozwoju Ponadlokalnego Gmin Powiatu Hajnowskiego i Powiatu Hajnowskiego na lata 2022-2030 

została podjęta. (Uchwała wraz z Imiennym wykazem głosowania stanowi załącznik Nr 11).  

11. ustanowienia programu osłonowego w zakresie dożywiania na terenie gminy 

Narewka w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” 

na lata 2024-2028; 

Kierownik GOPS w Narewce E. Potoniec przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

ustanowienia programu osłonowego w zakresie dożywiania na terenie gminy Narewka w ramach 

wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024 - 2028. Wobec braku 

zapytań Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały, a następnie poddał go pod 

głosowanie. W wyniku przeprowadzonego głosowania 12 głosami „za” i 0 głosów „przeciw” i 

0 głosów „wstrzymujący się” Przewodniczący obrad stwierdził, że uchwała w sprawie w 

sprawie ustanowienia programu osłonowego w zakresie dożywiania na terenie gminy Narewka w 

ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024 – 2028 została 

podjęta. (Uchwała wraz z Imiennym wykazem głosowania stanowi załącznik Nr 12).  

W tym miejscu ogłoszono 15-to minutową przerwę.  

Radna A. Gieryng opuściła posiedzenie rady. 

Po wznowieniu obrad: 

12. w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup 

posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w 

szkole i w domu” na lata 2024-2028; 

Kierownik GOPS w Narewce E. Potoniec przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania świadczenia pieniężnego z 

pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. Wobec braku 

zapytań Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały, a następnie poddał go pod 

głosowanie. W wyniku przeprowadzonego głosowania 11 głosami „za” i 0 głosów „przeciw” i 

0 głosów „wstrzymujący się” Przewodniczący obrad stwierdził, że uchwała w sprawie 

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania świadczenia pieniężnego z 

pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych 



wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 została podjęta. 

(Uchwała wraz z Imiennym wykazem głosowania stanowi załącznik Nr 13).  

13. w sprawie określenia zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028; 

Kierownik GOPS w Narewce E. Potoniec przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

określenia zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w 

postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w 

szkole i w domu” na lata 2024-2028. Wobec braku zapytań Przewodniczący obrad przedstawił 

projekt uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego 

głosowania 11 głosami „za” i 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujący się” 

Przewodniczący obrad stwierdził, że uchwała w sprawie określenia zwrotu wydatków w 

zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w 

domu” na lata 2024-2028 została podjęta. (Uchwała wraz z Imiennym wykazem głosowania 

stanowi załącznik Nr 14).  

14. w sprawie uchwalenia programu osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 

2024; 

Kierownik GOPS w Narewce E. Potoniec przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia programu osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2024. Wobec braku 

zapytań Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały, a następnie poddał go pod 

głosowanie. W wyniku przeprowadzonego głosowania 11 głosami „za” i 0 głosów „przeciw” i 

0 głosów „wstrzymujący się” Przewodniczący obrad stwierdził, że uchwała uchwalenia 

programu osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2024.  została podjęta. (Uchwała 

wraz z Imiennym wykazem głosowania stanowi załącznik Nr 15).  

Do punktu 8 – go. Wolne wnioski. (Minuta 1:57:44 – 3:10:05) 

W wolnych wnioskach głos zabrali: 

J. Ciełuszecki radny zgłosił wniosek w sprawie usunięcia krzewów w pobliżu rzeki 

Bobrówka wzdłuż drogi nr 687 w Lewkowie Nowym. 

B.Birycka – radna zgłosiła rozlewiska wodne  łąk w Siemianówce spowodowane przez 

bobry. 



I. Maksymiuk – radna zaapelowała o podjęcie działań  w celu zabezpieczenia wjazdów 

z obu stron w kierunku rotundy i placu zabaw w Lewkowie Starym z uwagi na „rajdy 

samochodowe” w tych miejscach.  

W. Bondaruk radna wystąpiła  z prośbą o kopię podpisanego porozumienia w sprawie 

zarządzania drogami powiatowymi. Następnie wystąpiła z wnioskiem w sprawie wycięcia 

drzew na tak zwanej „Wygańskiej” z uwagi na brak oświetlenia na 3 lampach. Kolejno 

wystąpiła z wnioskiem o odkrzaczenie drogi wojewódzkiej na wysokości posesji nr 42 z uwagi 

na niebezpieczeństwo wyjazdu. Następnie wystąpiła z zapytaniem dot. Przeniesienia inwestycji 

dot. Budowy PSZOK z działki nr 59 na działkę nr 318/4 i 321. 

Radny Sadowski S. podziękował za budowę oświetlenia w Tarnopolu i innych 

miejscowościach sołectwa, a następnie odniósł się do oświetlenia miejscowości Narewka 

podkreślając, że jest ono bardzo ładne i słyszy to od mieszkańców gminy. Podziękował 

następnie za stan dróg na terenie gminy, za zrobienie ul. Podleśnej w Nowej Łuce oraz 

wybudowanie świetlicy w Nowej Łuce. Złożył także życzenia świąteczne.  

W tym miejscu głos zabrali sołtysi w osobach: 

Sołtys Narewki E. Kabać podziękowała staroście powiatu hajnowskiego za zaproszenie 

na sesję rady powiatu, gdzie nastąpiło podziękowanie za pracę przedsiębiorcy. Następnie 

zgłosiła brak możliwości zarówno przejazdu jak i przejścia drogą łączącą ulicę Cichą z 

osiedlem, gdyż stoi tam woda, a także zgłosiła ulicę Słoneczną podkreślając, że jest ona bardzo 

trudno przejezdna, zgłosiła również brak koszy na śmieci. Dodatkowo zwracając uwagę 

radnemu S. Sadowskiemu zgłosiła ubytki w drodze do Smolnicy. P. Trusiewicz sołtys 

Mikłaszewa wystosował podziękowania za uznanie wniosku za zasadny i podkreślił, że 

wnioskodawcy czekają na uchwałę intencyjną dotyczącą uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu wokół wysypiska w Olchówce. 

W odpowiedzi Wójt gminy wyjaśnił: 

Odnośnie wniosku dotyczącego wycięcia krzewów wyjaśnił, że wniosek zostanie 

przesłany do Zarządu Dróg Wojewódzkich.  

Odnośnie rozlewisk w Siemianówce wyjaśnił, że temat zostanie rozpoznany i działania 

zostaną podjęte.  

Odnośnie terenu wokół Rotundy wyjaśnił, iż zostaną ustawione słupki odblaskowe 

zakazujące wjazdu. 



Odnośnie porozumienia ze starostwem powiatowym wyjaśnił, iż kopia porozumienia  

zostanie przekazana. Odnośnie gałęzi przy lampach wyjaśnił, że zostały przycięte i  zostanie to 

poprawione. Wniosek w sprawie wycięcia krzewów wokół posesji nr 42 przy drodze 

wojewódzkiej zostanie przesłany. Odnośnie zmian lokalizacji PSZOK-u wyjaśnił, że 

nazewnictwo zostanie dostosowane. 

Odnośnie ul. Cichej wyjaśnił, że gmina podejmie działania aby stan doprowadzić do 

porządku. Odnośnie ul. Słonecznej wyjaśnił, że była podsypywana w dniu wczorajszym i trwają 

prace związane z jej wytyczeniem. Odnośnie koszy na śmieci wyjaśnił, że gmina ich nie 

usuwała. Odnośnie odchodów psów wyjaśnił, że właściciel jest zobowiązany do sprzątania. 

Odnośnie drogi do Smolnicy wyjaśnił, że jest to pas drogi wojewódzkiej.  

Następnie wójt gminy zabierając głos nawiązał do ostatniej nadzwyczajnej sesji i 

posiedzenia komisji i jego nieobecności i podkreślił, że każdy ma swoje wartości. Odniósł się 

do zdrowia swojej rodziny, podkreślił, że jest Zastępca Gminy, Sekretarz Gminy, którzy dobrze 

wypełniają swoje funkcje podczas jego nieobecności. Odnośnie wysypiska w Olchówce 

wyjaśnił, że  wszyscy robią bardzo dużo dla gminy Narewka, dla wysypiska w Olchówce, 

wszyscy radni tyle im prawo pozwala. Odnośnie inwestycji wyjaśnił, że wspólnie były one 

realizowane. Odniósł się do strategicznej inwestycji tj. drogi wojewódzkiej 687 i 688 podkreślił 

że nie jest to strategiczna inwestycja dla gminy jeśli chodzi o budżet, gdyż przede wszystkim 

jest to droga wojewódzka. Odnośnie budżetu na 2024 rok podziękował za jego uchwalenie i 

odniósł się do możliwości zaciągnięcia kredytu w celu realizacji dużych inwestycji z tak dużym 

dofinansowaniem.  

Zastępca Gminy Ł. Zasim wyjaśnił temat inwestycji dot. PSZOK wyjaśniając, że 

działka nr 59 to działka położona za remizą w Narewce, a do realizacji konieczna jest większa 

działka. W związku z tym postanowiono przenieść tę inwestycję na działki obok budynków 

garażowych Urzędu i stąd jest to „Budowa”, a nie „Modernizacja”. Omówił także możliwości 

wykorzystania terenu za remizą przez strażaków. 

W. Bondaruk – radna odniosła się do wypowiedzi Wójta dotyczącej nieobecności Wójta, 

życzyła zdrowia małżonce, odniosła się do odsłuchiwania sesji i wypowiedzi radnych. Kolejno 

odniosła się do zapytań złożonych dotyczących podwyżek pracowników i udzielonej 

odpowiedzi przez Wójta, a następnie odczytała ich treść. (Minuta od 2:28:00 – do 2:33:15) 

Radna W. Bondaruk odniosła się do tematu wysypiska odpadów w Olchówce  i 

działalności radnych i innych organizacji w tym temacie. Przypomniała, że wszyscy „grają do 



jednej bramki” w tym temacie. Odniosła się do pisma skierowanego do Rzecznika Praw 

Obywatelskich i jego treści polegającej na poparciu stanowiska. Zaapelowała o to, aby zwrócić 

się do Rzecznika Praw Obywatelskich o konkretną pomoc w sprawie wysypiska w Olchówce. 

Następnie radna W. Bondaruk odniosła się do tematu rozpatrzenia skargi, uchylonej 

przez Wojewodę Podlaskiego, procedowanej od 19 stycznia 2023 r. Przypomniała, że podjęte 

zostały dwie uchwały z naruszeniem prawa, Komisja obradowała już dwukrotnie. Podkreśliła, 

że na posiedzeniu przygotowane zostało stanowisko samodzielnie napisane przez 

Przewodniczącego Sadowskiego, które w większej części odbiegało od prawdy, zawierało 

nieścisłości i nie było konsultowane z członkami komisji. Zaznaczyła, że rolą komisji jest 

rzetelne zbadanie sprawy pod względem faktycznym i prawnym, a nie dostosowywanie się do 

czyichś oczekiwań. Nie było opinii prawnej,  a wszyscy potrzebowali takiej opinii. Przedstawiła 

pismo skierowane do Radcy Prawnego przez p. J. Chomczuka, a nie Przewodniczącego 

Komisji. W związku z tym wystąpiła z zapytaniem, dlaczego Przewodniczący uznał, że taka 

opinia nie jest potrzebna. Przypomniała, że członkowie Komisji nie otrzymali oszczerczych i 

wulgarnych komentarzy i emotikonek na które powoływał się Wójt w swoim stanowisku. 

Kolejno zaapelowała o wyjaśnienie, dlaczego skarżący nie został zaproszony na posiedzenie 

komisji i poprosiła o kopię takiego zawiadomienia, jeżeli został ono wysłane. Odniosła się do 

terminu wyznaczonego do załatwienia skargi i zgody skarżącego na rzetelne jej rozpatrzenie 

po terminie. Radna W. Bondaruk podkreśliła, że zachowanie Wójta na posiedzeniu komisji było 

arogancją władzy w czystej postaci wobec radnej, której zadaniem było załatwienie sprawy. 

Powodem skargi jest bezprawna blokada użytkownika JaworMac przez Wójta Gminy Narewka 

na facebooku Urzędu Gminy Narewka. Odniosła się do kampanii wyborczej prowadzonej przez 

Wójta Gminy w której Wójt dokładnie wiedział, kto stoi za pseudonimem JaworMac, który 

wielokrotnie dziękował użytkownikowi JaworMac za wsparcie udzielane mu w trakcie 

kampanii, za dobre pomysły. Przypomniała, że w pierwszej wersji rozpatrywania skargi Wójt 

gminy powoływał się na anonimowość, jednocześnie usunął ponad 90 wpisów, jakby miał coś 

do ukrycia.  

Kolejna poruszana sprawa to wyjaśnienie ulicy Ogrodowej. Wyjaśniła, że na skutek 

próśb mieszkańców wyjaśnia, że działka nr 746/1 tj. ul. Ogrodowa sprzedana została w 2013 

roku, a akt notarialny podpisany został w 2017 r. kiedy nastąpiło kupno tej działki. Z informacji 

o działce wynika, że jest to działka oznaczona symbolem R-4b, co oznacza że tzw. droga nigdy 

nie była drogą, a było jej jedynie użytkowanie jako drogi, co wynikało z przyzwyczajenia 

mieszkańców. Jest to tzw. ślepa ulica i nigdy nie była drogą. Następnie zaapelowała do 



mieszkańców o kontaktowanie się z nią osobiście, a nie za pomocą mediów społecznościowych 

w sprawach w których będzie mogła pomóc.  

Radna W. Bondaruk odniosła się do wypowiedzi Pani sołtys Narewki w sprawie sesji 

rady powiatu hajnowskiego, na której Starosta, Starościna, Przewodniczący rady oraz radni 

wręczyli podziękowania, upominki p. Eugeniuszowi Ostapczukowi, który w dniu 10 grudnia 

otrzymał II nagrodę w bardzo prestiżowym konkursie na najlepiej zachowany zabytek 

wiejskiego budownictwa drewnianego w województwie podlaskim za budynek „Czeremcha” 

który znajduje się w Narewce. Wyjaśniła, że mimo zaproszenia Wójt Gminy nie uczestniczył 

w tym wydarzeniu, ani nikt kto reprezentował gminę Narewka. Jednocześnie podkreśliła, że to 

Wójt reprezentuje gminę na zewnątrz, a nie był to pierwszy raz kiedy Wójt nie reprezentuje 

gminy w takich momentach. W 2021 roku Stowarzyszenie Narewka Kultur i Pokoleń odbierało 

nagrodę w konkursie na najlepszy produkt turystyczny w Województwie Podlaskim, 

najważniejszy produkt turystyczny w gminie, a Wójt mimo zaproszenia również nie wziął 

udziału w takim wydarzeniu. Podkreśliła, że Wójt w niektórych wydarzeniach bierze udział, a 

w niektórych nie bierze udziału.  

K. Miszczuk wystąpiła z zapytaniem do członków komisji skarg … do kiedy 

wyznaczony został termin rozpatrzenia skargi. Przewodniczący komisji skarg … wyjaśnił, że 

za zgodą skarżącego wyznaczony został termin posiedzenia komisji na 10 stycznia. Następnie 

odniósł się do wypowiedzi radnej W. Bondaruk, zaznaczając, że prowadzona będzie dalsza 

dyskusja, dalsza praca i sprawa będzie rozpatrywana i jaki będzie jej finał to się okaże. Radna 

W. Bondaruk podkreśliła, że kierowała pracami komisji przez 5 lat, dokładając wszelkich 

możliwych starań żeby komisja prawidłowo pracowała. Odniosła się do wypowiedzi 

Przewodniczącego Sadowskiego, zaznaczając, że stanowisko zawierało nieprawdę, gdyż 

komisja niczego nie wypracowała. Dodatkowo ustosunkowała się do terminów związanych z 

przekazaniem skargi, opinii radcy prawnego oraz sformułowania pytania, które powinno zostać 

zadane radcy prawnemu, tj. „Czy Wójt Gminy Narewka Jarosław Gołubowski mógł 

zablokować użytkownika JaworMac na facebooku Urzędu Gminy Narewka?” Odniosła się do 

wystąpienia o opinie prawne, anonimowości konta, informacji o oszczerczych, obraźliwych  

komentarzach. Przypomniała, że w takich sytuacjach jest droga prawna z której można 

skorzystać. Podkreśliła, że osoby publiczne poddawane są krytyce i muszą się z opiniami 

pogodzić.  Zaznaczyła, że na takie opinie można odpowiadać chociażby na sesji. Zauważyła, 

że sprawę można było załatwić na początku, zmienić to, co się stało, odblokować i przeprosić 

za zaistniałą sytuację.  



Wójt Gminy podkreślił, że jest w okresie trudnym dla swojej rodziny, a zaproszenie na 

wydarzenie skierowane było do Urzędu Gminy i gdyby wiadomym było, że nagrodzony 

zostanie mieszkaniec gminy to ktoś z ramienia Urzędu w nim by uczestniczył.  

Następnie Wójt Gminy wraz z Przewodniczącym rady złożyli wszystkim mieszkańcom 

życzenia świąteczne i noworoczne.   

Do punktu 9-go.  Zamknięcie obrad LIII sesji Rady Gminy Narewka (Minuta 3:10:05 

– 3:10:10) 

Wobec wyczerpania porządku dziennego Przewodniczący Rady zamknął obrady LIII 

sesji.  

Pełen zapis streszczonych wystąpień w trakcie obrad (transmisja i ścieżka dźwiękowa) 

dostępny na jest stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy Narewka w zakładce: Strona 

główna / Rada Gminy / Kadencja 2018-2023/Transmisje z obrad Rady Gminy /Transmisja z 

LIII Sesji Rady Gminy Narewka.  

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołowała:  

Barbara Niewiadomska-Golonko   

Inspektor ds. Rady Gminy, Komisji     Przewodniczący Rady:  

               Anatol Romańczuk 

 

 

 


